
Rada Powiatu Qrodziskiego 

Protokół nr 111/2024 
z III sesji Rady Powiatu Grodziskiego 

w dniu 23 maja 2024 roku 

III sesja Rady Powiatu Grodziskiego VII kadencji odbyła się w sali konferencyjnej Starostwa 
przy ul. Dalekiej 11A w Grodzisku Mazowieckim. 

Przed wejściami na salę obrad umieszczone zostały klauzule informacyjne dotyczące 
przetwarzania danych osobowych osób uczestniczących w obradach Rady Powiatu 
Grodziskiego w celu realizacji obowiązku transmitowania i utrwalania za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. 

Klauzula stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu . 

Przewodniczący Rady Powiatu Grodziskiego Sławomir Kamiński poinformował, że obrady 
Rady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Ad. 1 Otwarcie III sesji Rady Powiatu Grodziskiego, powitanie zaproszonych gości, 
stwierdzenie quorum obrad. 

III sesję Rady Powiatu Grodziskiego o godz. 1700 otworzył Przewodniczący Rady Powiatu 
Sławomir Kamiński. 

Przewodniczący powitał zaproszonych gości oraz radnych. 

W sesji uczestniczyło 19 radnych, co stanowiło quorum uprawniające do podejmowania 
prawomocnych uchwał. 

Nieobecne radne: Krystyna Demska-Olbrychska, Agnieszka Gryzik. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad. 

Porządek obrad był następujący : 

1. Otwarcie III sesji Rady Powiatu Grodziskiego, powitanie zaproszonych gości, stwierdzenie 
quorum obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Prezentacja wniosków z sesji, Komisji Rady i stanowisko Zarządu Powiatu. 
4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

4.1 zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2023 rok 
Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Szpitala Zachodniego 
im. św. Jana Pawła II w Grodzisku Mazowieckim, 

4.2 oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego 
Specjalistycznego Szpitala Zachodrliego im. św. Jana Pawła II w Grodzisku 
Mazowieckim przy ul. Dalekiej 11 , 

4.3 zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Muzeum im. Anny 
i Jarosława Iwaszkiewiczów w Stawisku za 2023 rok, 

4.4 sprzedaży z zasobu powiatowego nieruchomości położonej w Grodzisku Maz. przy 
ul. Wólczyńskiej, 



4.5 zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Grodziskiego 
na II półrocze 2024 roku, 

4.6 zatwierdzenie planów pracy Komisji stałych Rady Powiatu Grodziskiego na 
II półrocze 2024 roku, 

4.7 zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Grodziskiego, 
4.8 zmiany uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2024 rok. 

5. Przyjęcie sprawozdania za 2023 rok z realizacji Programu Promocji Zatrudnienia oraz 
Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy Powiatu Grodziskiego na lata 2021 - 2027. 

6. Ocena stanu sanitarnego Powiatu Grodziskiego za 2023 rok. 
7. Informacje Zarządu Powiatu Grodziskiego: 

7.1 o wykonaniu uchwał Rady Powiatu Grodziskiego, 
7.2 o pracy Zarządu w okresie między sesjami. 

8. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu Grodziskiego. 
9. Interpelacje i zapytania. 
10. Przyjęcie protokołu z I sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 
11. Sprawy różne i wolne wnioski. 
12. Zamknięcie III sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 

Zawiadomienie o sesji wraz z porządkiem obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 
protokołu . 

Ad. 3 Prezentacja wniosków z sesji, Komisji Rady i stanowisko Zarządu Powiatu. 

Starosta Marek Wieżbicki poinformował, w odpowiedzi na pytanie zadane podczas 
posiedzenia Komisji, że Powiat Grodziski stał się właścicielem działki, której ewentualna 
sprzedaż będzie procedowana w punkcie 4.4, czyli działki przy ulicy Wólczyńskiej, w sposób 
następujący : działka ta, jak i szereg innych, jeszcze w poprzednim tysiącleciu była 
wywłaszczona pod oświatę, tj . na Skarb Państwa. Następnie w wyniku podjęcia działań 
komunalizacyjnych przeszła na własność Powiatu. 

Radni nie wnieśli pytań. 

Ad. 4 Podjęcie uchwał w sprawach: 

4.1 zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2023 rok 
Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Szpitala Zachodniego 
im. św. Jana Pawła /I w Grodzisku Mazowieckim 

Projekt uchwały omówiła Dyrektor Szpitala Zachodniego Krystyna Płukis , która poinformowała 
m.in., że sprawozdanie zostało zbadane przez biegłego rewidenta, który został wyłoniony 
przez organ założycielski w myśl przepisów ustawy prawo zamówień publicznych. Zdaniem 
biegłego sprawozdanie finansowe przedstawia rzetelny i jasny obraz sytuacji majątkowej 
i finansowej . Jest zgodne co do formy i treści z obowiązującymi jednostkę przepisami prawa 
oraz statutem jednostki i zostało sporządzone na podstawie prawidłowo prowadzonych ksiąg 
rachunkowych, zgodnie z przepisami ustawy o rachunkowości. Bilans sporządzony na koniec 
grudnia 2023 roku po stronie aktywów i pasywów zamyka się kwotą 217 584 661,40 zł. 
Rachunek zysków i strat sporządzony na koniec roku zamyka się następującymi kwotami: 
przychody netto ze sprzedaży i zrównane z nimi 283 187 807,35 zł; koszty działalności 
operacyjnej 279 565 728,46 zł; pozostałe przychody operacyjne 14248781,30 zł ; przychody 
finansowe 11 977,65 zł; koszty finansowe 65 068,29 zł; zysk brutto 12 344 568,98 zł; podatek 
dochodowy 215 656 zł; zysk netto 12 128 912,98 zł. Szpital proponuje, zysk za rok 2023 
w kwocie 12 128 912,98 zł, przeznaczyć na pokrycie strat z lat ubiegłych. Wynik finansowy 
netto dodatni 12 128912,98 zł został zwiększony w stosunku do 2022 roku o 7,5 mln zł. 
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Radni nie wnieśli uwag ani pytań. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Publicznych Małgorzata Sędzińska 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego podjęła uchwałę nr 14/111/24 w sprawie zatwierdzenia 
rocznego sprawozdania finansowego za 2023 rok Samodzielnego Publicznego 
Specjalistycznego Szpitala Zachodniego im. św. Jana Pawła II w Grodzisku 
Mazowieckim (protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi 
załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 14/111/24 w sprawie zatwierdzenia 
rocznego sprawozdania finansowego za 2023 rok Samodzielnego Publicznego 
Specjalistycznego Szpitala Zachodniego im. św. Jana Pawła II w Grodzisku 
Mazowieckim stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu). 

4.2 oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego 
Specjalistycznego Szpitala Zachodniego im. św. Jana Pawła II w Grodzisku 
Mazowieckim przy ul. Dalekiej 11 

Odnosząc się do projektu uchwały Dyrektor Szpitala Zachodniego Krystyna Płukis powiedziała 
m.in., że w myśl artykułu 53a ustawy o działalności leczniczej kierownik samodzielnego 
publicznego zakładu opieki zdrowotnej ma obowiązek przedstawić organowi tworzącemu 
raport o sytuacji ekonomiczno-finansowej. Raport oparty jest o analizę sytuacji ekonomiczno
finansowej za 2023, prognozy sytuacji ekonomiczno-finansowej na kolejne lata 2024-2026 
oraz informacji o istotnych zdarzeniach mających wpływ na sytuację ekonomiczno-finansową 
Szpitala. Analiza i prognoza opierają się na wskaźnikach ekonomiczno-finansowych, które 
określił Minister Zdrowia w rozporządzeniu z kwietnia 2017 roku. Zgodnie z tym 
rozporządzeniem, wartościom wskaźników w kolejnych latach, zarówno bazowym, jak 
i prognozowanym, przyporządkowano ocenę punktową. Maksymalna ocena punktowa, którą 
Szpital może osiągnąć to 70 punktów. Całkowity przychód Szpitala wyniósł 
297 448 566,30 zł w 2023 roku. W stosunku do 2022 roku zwiększone zostały przychody 
o ponad 55 mln zł. Plan inwestycyjny na 2023 rok został wykonany na kwotę 11 409566,59 zł 
i 82% wszystkich wydatków stanowiły środki samorządowe z różnych źródeł, a pozostałe 18% 
to środki własne Szpitala. Źródła finansowania samorządów to: Gmina Grodzisk Mazowiecki -
kwota 2 miliony 750 zł, Powiat Grodziski - 1 milion 551 tysięcy zł, Urząd Marszałkowski -
3 miliony 56 tysięcy 240 zł, Gmina Jaktorów - 275 tysięcy zł, Gmina Żabia Wola -
19 997,28 zł, Ministerstwo Zdrowia - 1 780 422,66 zł. I środki własne Szpitala -
1 976 906,65 zł. Zobowiązań długoterminowych, krótkoterminowych Szpital nie posiada. 
Kredyt zaciągnięty w 2020 roku na 10 lat, został spłacony w ciągu 3 lat. Jeżeli chodzi 
o wskaźniki finansowe i prognozy na kolejne lata, to mają tendencję wzrostową. Sytuacja 
ekonomiczna, gospodarcza jest dobra. Szpital osiągnął 10 punktów bazowych więcej 
w stosunku do poprzedniego roku, czyli 54 punkty na 70 możliwych. Zakłada się, 
że w kolejnych latach Szpital osiągnie zyski, ale są one szacowane ostrożnościowo. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny zapytał o CPK jako jednego z "grantodawców" 
zewnętrznych, którzy wspierali Szpital, czy CPK będzie wskazany w tegorocznym budżecie, 
czy jednak w zeszłorocznym też był? 
Dyrektor Krystyna Płukis odpowiedziała , że sprawa CPK jest nie zakończona jeszcze, 
niesfinalizowana i dlatego nie wymieniła CPK. Dyrektor dodała, że Szpital ma umowę na milion 
złotych na budowę lądowiska, ale występuje o kolejne środki i czeka na połączenie tych dwóch 
kwestii. 

Innych pytań ani uwag radni nie wnieśli . 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Publicznych Małgorzata Sędzińska 
poinformowała , że opinia Komisji jest pozytywna. 
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Rada Powiatu Grodziskiego podjęła uchwałę nr 15/111/24 w sprawie oceny sytuacji 
ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Szpitala 
Zachodniego im. św. Jana Pawła II w Grodzisku Mazowieckim przy ul. Dalekiej 11 
(protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik 
nr 6 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 15/111/24 w sprawie oceny sytuacji 
ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Szpitala 
Zachodniego im. św. Jana Pawła II w Grodzisku Mazowieckim przy ul. Dalekiej 11 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu). 

4.3 zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Muzeum im. Anny 
i Jarosława Iwaszkiewiczów w Stawisku za 2023 rok 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Dyrektor Muzeum Agatę Kościelną-Ratowską, 
która powiedziała m.in., że sprawozdanie finansowe Muzeum zostało sporządzone przy 
założeniu kontynuowania działalności przez jednostkę. Nie istnieją okoliczności wskazujące 
na zagrożenie kontynuowania tej działalności. Rachunek zysków i strat minionego roku 
obrotowego wykazuje zysk netto z całokształtu działalności w wysokości 6,54 zł. Suma 
aktywów i pasywów wynosi 13335812,88 zł. Po stronie aktywów na sumę bilansową składają 
się aktywa trwałe w kwocie 13230 865,81 zł, aktywa obrotowe w wysokości 124947,07 zł. 
Po stronie pasywów na sumę bilansową składa się fundusz jednostki w wysokości 
10 441 034,07 złotych oraz fundusz rezerwowy w wysokości 397 068,69 zł. Zobowiązania 
krótkoterminowe i fundusze specjalne wynoszą 34 450,43 zł. Rozliczenia międzyokresowe 
przychodów są w kwocie 2 483 253,15 złotych. W rachunku zysków i strat wykazuje się 
przychody netto ze sprzedaży towarów, materiałów i usług w kwocie 110 359,15 zł. Koszty 
działalności operacyjnej wyniosły w ubiegłym roku 1 345 482,39 zł. Pozostałe przychody 
operacyjne wyniosły 1 233 193 zł . W tym jest dotacja podmiotowa z budżetu Powiatu 
w wysokości 1,110 mln zł, dotacja celowa z Powiatu 12 tys. zł oraz dotacja celowa z ZAIKS-u 
10 tys. zł. Pozostałe przychody finansowe wyniosły 1 936,71 zł. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Publicznych Małgorzata Sędzińska 
poinformowała, że ponownie Komisja przyjęła projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego podjęła uchwałę nr 16/111/24 w sprawie zatwierdzenia 
rocznego sprawozdania finansowego Muzeum im. Anny i Jarosława Iwaszkiewiczów 
w Stawisku za 2023 rok (protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu 
Grodziskiego stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 16/111/24 
w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Muzeum im. Anny 
i Jarosława Iwaszkiewiczów w Stawisku za 2023 rok stanowi załącznik nr 9 do 
niniejszego protokołu). 

4.4 sprzedaży z zasobu powiatowego nieruchomości położonej w Grodzisku Maz. przy 
ul. Wólczyńskiej 

W punkcie tym głos zabrał Starosta Marek Wieżbicki. Starosta poinformował m.in ., że Powiat 
Grodziski jest właścicielem nieruchomości niezabudowanej o powierzchni 304 m2 przy ulicy 
Wólczyńskiej w Grodzisku Mazowieckim. Działka ta nie przylega do innych nieruchomości , 

które Powiat Grodziski posiada w pobliżu . Właściciele sąsiedniej nieruchomości, czyli działki 
nr 16/4, wystąpil i o jej sprzedaż . Do naszej nieruchomości przylegają również działki innych 
właścicieli. Ze wstępnego rozeznania wynika, że nie są oni zainteresowani kupnem. Wartość 
nieruchomości określona została przez biegłego na ponad 140 tys. zł, natomiast Zarząd 
Powiatu zaokrąglił tę kwotę do góry, czyli do 146 tys. zł , co daje stawkę ponad 480 zł za metr 
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kwadratowy. Projekt uchwały ma uzasadnienie w przepisach ustawy o gospodarce 
nieruchomościami, i aby sprzedaż mogła nastąpić Rada Powiatu najpierw powinna wyrazić na 
to zgodę. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań . 

Przewodniczący Komisji Promocji Powiatu i Współpracy Europejskiej Sławomir Pietraszek 
poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Rada Powiatu Grodziskiego podjęła uchwałę nr 17/111/24 w sprawie sprzedazy z zasobu 
powiatowego nieruchomości położonej w Grodzisku Maz. przy ul. Wólczyńskiej 
(protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik 
nr 10 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 17/111/24 w sprawie sprzedaży z zasobu 
powiatowego nieruchomości położonej w Grodzisku Maz. przy ul. Wólczyńskiej stanowi 
załącznik nr 11 do niniejszego protokołu). 

4.5 zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Grodziskiego 
na II półrocze 2024 roku 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Zofia Owczarek poinformowała, że Komisja Rewizyjna 
w dniu wczorajszym wypracowała propozycję planu kontroli na drugie półrocze 2024 roku, 
tj. efekty uzyskane w wyniku wykorzystania środków zewnętrznych na zadania z zakresu 
infrastruktury drogowej w 2023 roku. Kolejny temat to poziom uzupełnienia subwencji 
oświatowej z budżetu Powiatu w roku 2023. Następnie, plan kontroli Komisji Rewizyjnej na 
pierwsze półrocze 2025, jak również sprawy bieżące zlecone przez Radę Powiatu. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań . 

Rada Powiatu Grodziskiego podjęła uchwałę nr 18/111/24 w sprawie zatwierdzenia planu 
kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Grodziskiego na II półrocze 2024 roku 
(protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik 
nr 12 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 18/111/24 w sprawie zatwierdzenia planu 
kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Grodziskiego na II półrocze 2024 roku 
stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu). 

4.6 zatwierdzenie planów pracy Komisji stałych Rady Powiatu Grodziskiego na 
II półrocze 2024 roku 

Przewodniczący Rady Powiatu Sławomir Kamiński zapytał radnych, czy mają pytania do 
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli pytań. 
Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wojciech Hardt wniósł poprawkę do planu pracy 
Komisji Polityki Społecznej w miesiącu sierpniu, a mianowicie: zamiast pierwotnego tematu 
"Informacja Dyrektora Szpitala w sprawie oddziału ginekologiczno-położniczego" 
zaproponował zapis: " Informacja o działalności Szpitala Zachodniego, w tym możliwości 
uruchomienia oddziału ginekologiczno-położniczego". 

Radni podjęli głosowanie projektu uchwały wraz z wniesioną poprawką. 

Rada Powiatu Grodziskiego podjęła uchwałę nr 19/111/24 w sprawie zatwierdzenie planów 
pracy Komisji stałych Rady Powiatu Grodziskiego na II półrocze 2024 roku (protokół 
z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 14 do 
niniejszego protokołu. Uchwała nr 19/111/24 w sprawie zatwierdzenie planów pracy 
Komisji stałych Rady Powiatu Grodziskiego na II półrocze 2024 roku stanowi załącznik 
nr 15 do niniejszego protokołu). 
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4.7 zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Grodziskiego 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Powiatu Ewa Szadkowska. Skarbnik poinformowała, 
że zmiany w wieloletniej prognozie finansowej dotyczą załącznika nr 1, jak również załącznika 
nr 2. W załączniku nr 1 Skarbnik poprosiła o naniesienie kilku autopoprawek dotyczących 
zwiększenia dochodów i wydatków o kwotę 7 440,00 zł. Są to dochody z Powiatowego Urzędu 
Pracy na szkolenia pracowników. Ponadto kwota 27 309,00 zł - dochody na obsługę, promocję 
i ewaluację programu Aktywny Samorząd. Ta sama kwota również jest w wydatkach 
zwiększenie. I kwota, którą Powiat otrzymał decyzją Wojewody Mazowieckiego w wysokości 
1 092,00 zł w rozdziale Rodziny Zastępcze. Dotacja ta przeznaczona jest na finansowanie 
pobytu dzieci cudzoziemców w rodzinach zastępczych. Ponadto kwota zwiększająca wydatki 
o 2 miliony złotych na realizację zadania pod nazwą remont i przebudowa budynku Zespołu 
Szkół nr 1 w Grodzisku Mazowieckim po pożarze. 
Po wprowadzeniu tych zmian dochody ogółem ulegają zmniejszeniu o 461 211,09 zł, 
natomiast wydatki zwiększono o 1 679972,91 zł. Wynik budżetu jest deficytowy i wynosi minus 
18884880,08 zł. Łącznie dochody będą wynosiły 194 353 576,06 zł. Dokonano również zmian 
w przychodach, które zostały zwiększone o kwotę 2 141 184,00 zł. Po zmianach wynoszą 
łącznie 21 384880,00 zł . Wydatki ogółem to kwota 213 238 456,14 zł. 
W załączniku nr 2 - w wykazie przedsięwzięć został zmieniony limit wydatków w roku 2025 na 
zadanie polegające na prowadzeniu na terenie powiatu grodziskiego lub powiatów sąsiednich 
całodobowej placówki opiekuńczo-wychowawczej. Limit zwiększono o 421 080,00 zł. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu Finansów Publicznych poinformowała, że opinia jest 
pozytywna. 

Rada Powiatu Grodziskiego podjęła uchwałę nr 20/111/24 w sprawie zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej Powiatu Grodziskiego (protokół z głosowania imiennego radnych 
Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. Uchwała 
nr 20/111/24 W sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Grodziskiego 
stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu). 

4.8 zmiany uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2024 rok 

Odnosząc się do projektu uchwały Skarbnik Ewa Szadkowska poprosiła, podobnie jak przy 
wieloletniej prognozy finansowej, o naniesienie tych samych autopoprawek. Następnie 
Skarbnik wymieniła najważniejsze zmiany. Po stronie dochodów są to: 68000,00 zł 
w rozdziale Komendy Powiatowe Państwowej Straży Pożarnej. Zostaje wprowadzona dotacja 
z Funduszu Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej. Ta dotacja jest przeznaczona na wydatki 
bieżące Komendy Powiatowej PSP w Grodzisku Mazowieckim na opracowanie projektu 
naprawy dachu. Oprócz tego wprowadzone są dwie dotacje z budżetu Województwa 
Mazowieckiego na realizację zadań w ramach samorządowego instrumentu wsparcia zdrowia 
psychicznego Mazowsze dla Zdrowia Psychicznego 17745,00 zł. Ta dotacja jest 
przeznaczona na program, który będzie realizowany przez Powiatowe Centrum Pomocy 
Rodzinie pod nazwą Silni Rodzice. I druga dotacja z Województwa Mazowieckiego 
w wysokości 34 365,00 zł . W ramach tego samego programu. Ta dotacja będzie wydatkowana 
przez Poradnię Psychologiczno-Pedagogiczną na zadanie Profesjonalni w Pomaganiu. 
I 50 000,00 zł w rozdziale Muzea. Wprowadzono dofinansowanie z budżetu Województwa na 
realizację zadania w ramach programu Mazowsze dla Zabytków 2024. Po stronie wydatków 
wprowadzono środki na wydatki bieżące Komendy Powiatowej PSP 68 000,00 zł. Do dotacji, 
które otrzymaliśmy na zadania, realizowane przez PCPR - Silni Rodzice, łącznie wprowadzono 
wydatki w wysokości 22750,00 zł, w tym jest dotacja z Województwa oraz środki własne 
w wysokości 5005,00 zł na zadanie Profesjonalni w Pomaganiu, które będzie realizowane 
przez Poradnię Psychologiczno-Pedagogiczną, łącznie wprowadzono 43500,00 zł, w części 
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34 365,00 zł - środki z budżetu Województwa, natomiast kwota pozostała 9 135,00 zł to środki 
własne Powiatu. Do budżetu wpisano także 105 000,00 zł jako wydatki na realizację prac 
konserwatorskich stolarki okiennej w pokoju gościnnym w budynku Muzeum. Wtym jest kwota 
50000,00 zł jako dofinansowanie z budżetu Województwa Mazowieckiego, natomiast 
55000,00 zł to środki własne. W związku z wprowadzeniem tych zmian zwiększa się deficyt 
budżetowy o kwotę 2 141 184, 00 zł. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań . 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Publicznych Małgorzata Sędzińska 
poinformowała, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Przewodniczący Komisji Promocji Powiatu i Współpracy Europejskiej Sławomir Pietraszek 
poinformował, że opinia Komisji Promocji też jest pozytywna. 

Rada Powiatu Grodziskiego podjęła uchwałę nr 21/111/24 w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2024 rok (protokół z głosowania imiennego 
radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 
Uchwała nr 21/111/24 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego na 
2024 rok stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu). 

Ad. 5 Przyjęcie sprawozdania za 2023 rok z realizacji Programu Promocji Zatrudnienia 
oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy Powiatu Grodziskiego na lata 2021 - 2027. 

Sprawozdanie za 2023 rok z realizacji Programu Promocji Zatrudnienia oraz Aktywizacji 
Lokalnego Rynku Pracy Powiatu Grodziskiego na lata 2021 - 2027 przedstawiła, w formie 
prezentacji, Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Agnieszka Adachowska. 

Sprawozdanie oraz prezentacja stanowią załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny zapytał, jak kształtuje się nasze bezrobocie na tle 
okolicznych powiatów oraz zapytał o środki na działalność gospodarczą. 
Odpowiadając na pytanie pierwsze, Dyrektor Agnieszka Adachowska powiedziała m.in., 
że mamy znacznie niższą stopę bezrobocia na przykład porównując się z powiatem 
żyrardowskim. Natomiast patrząc na powiat na przykład pruszkowski, warszawski zachodni to 
bezrobocie jest troszeczkę u nas większe. Jesteśmy zaraz za powiatem piaseczyńskim, 
za powiatem pruszkowskim. Odnosząc się do pytania drugiego, Dyrektor poinformowała, 
że osoby składając wniosek na działalność gospodarczą wpisują w nim rodzaj działalności 
i podają kosztorys, na co te środki mają być przeznaczone. Jeżeli wniosek jest rozpatrzony 
pozytywnie i jest cała przyznana kwota, to wtedy jest podpisywana umowa z osobą 
bezrobotną. Ta osoba jest zobowiązana do założenia działalności gospodarczej w konkretnym 
terminie i do złożenia rozliczenia, czyli na każdą rzecz, którą kupiła, zgodnie ze specyfikacją, 
przedstawić musi fakturę oraz potwierdzenie wpłaty, i ma czas na rozliczenie się. Jeżeli tych 
środków wszystkich nie wydatkuje w określonym terminie, który jest zawsze zawarty 
w umowie, to wtedy pozostałą kwotę musi zwrócić do Powiatowego Urzędu Pracy. Jeżeli 
chodzi o dofinansowanie maksymalnie jest to 6-krotność przeciętnego miesięcznego 
wynagrodzenia. 
Wnioski są przeważnie składane na niższe kwoty. 

Innych pytań ani uwag radni nie wnieśli. 

Radny Wojciech Hardt poinformował, że na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej, które to 
posiedzenie poprzedziło sesję, sprawozdanie to było prezentowane. Po prezentacji, po 
dyskusji, Komisja przyjęła sprawozdanie. 
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o godzinie 1745 Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński ogłosił przerwę w obradach. 

o godzinie 1758 Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński wznowił obrady. 

Ad. 6 Ocena stanu sanitarnego Powiatu Grodziskiego za 2023 rok. 

Ocenę stanu sanitarnego Powiatu Grodziskiego za 2023 rok, w formie prezentacji, 
przedstawiła Dyrektor PSS-E Halina Sankowska. 

Ocena oraz prezentacja stanowią załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

Radna Wioletta Mechocka odniosła się do tematu pokąsań przez zwierzęta oraz zapytała, czy 
w większości to są przypadki pokąsań przez zwierzęta domowe, czy przez dzikie? 
Dyrektor Halina Sankowska odpowiedziała m.in., że najczęściej są to zwierzęta domowe, 
czasami bez właściciela , czyli to są najczęściej psy, których właściciel albo jest, albo jest 
nieujawniony, biegające sobie swobodnie bez opiekuna. 
Radna Wioletta Mechocka poruszyła także tematykę bezdomnych zwierząt. 
Radna Joanna Celuch dodała, że bezdomność psów dotyka właśnie terenów wiejskich, na 
których żyjemy. Jeśli chodzi o gminę Jaktorów, Baranów, Żabia Wola, to są grupy psów, które 
poruszają się praktycznie w sposób wolny, swobodny. Te psy atakują dzieci, również 
zwierzęta. 

Dyrektor Halina Sankowska podkreśliła, że rozumie ten problem społeczny i rozumie niepokój 
i też go podziela, ale nie leży w gestii inspekcji sanitarnej ochrona nad bezdomnymi 
zwierzętami. 
Radna Joanna Celuch zapytała o szczepienia ochronne. Czy fakt, że na przykład jest dużo 
dzieci zza wschodniej granicy, czy ma to wpływ na wzrost zachorowalności na odrę na 
przykład? 
Dyrektor Halina Sankowska odpowiedziała m.in., iż PSS-E kieruje do wszystkich placówek 
medycznych apele o obejmowanie wszystkich dzieci, które przebywają na naszym terenie, 
niezależnie od tego czy jest ubezpieczony, czy też nie, szczepieniami. Dodała także, że "stare" 
choroby wracają, bo w tej chwili w populacji już nie ma bariery ochronnej, immunologicznej, 
która była wytwarzana przez całe lata. Poprzednie czasy i poprzedni system wprowadził 
obowiązek szczepień i te szczepienia były wykonywane w populacji w prawie 90%. Natomiast 
np. szczepienia przeciwko odrze w okresie COVID-u w powiecie grodziskim były na poziomie 
60%. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny zapytał o rozprzestrzenianie się krztuśca na 
naszym terenie. 
Dyrektor Halina Sankowska odpowiedziała, że jest u nas krztusiec, ale nie występuje on 
w sposób lawinowy. Występowanie krztuśca wynika z braku szczepień . 
Radny Robert Nowecki poinformował, że został uruchomiony przez badaczy z Uniwersytetu 
Warszawskiego program Narodowego Kleszczobrania, w związku z pojawieniem się gatunków 
kleszczy inwazyjnych, ze względu na OCieplający się klimat, które przenoszą gorączkę 
krwotoczną krymsko-kongijską, i która jest bardzo niebezpieczna dla zdrowia. Śmiertelność 
powyżej sześćdziesięciu miejscami do dziewięćdziesięciu procent. Radny zapytał o możliwość 
umieszczenia tych informacji zarówno na stronie Starostwa, jak i na stronie Stacji Sanitarno
Epidemiologicznej. 
Dyrektor Halina Sankowska odpowiedziała, że oczywiście bardzo chętnie zamieści te 
informacje. 
Radny Adam Wojdan zapytał, czy zasadne są kontrole na podstawie anonimów? I czy 
zasadność się potwierdza? 
Dyrektor odpowiedziała m.in., iż w większości przypadków w połowie się potwierdza. PSS-E 
zawsze musi dokonać analizy, na ile skarga, którą ktoś składa, czy to anonimowo, czy to 
nieanonimowo jest uprawdopodobniona to raz, a drugie, czy stanowi zagrożenie dla zdrowia. 
Dodała, że nasza instytucja ma chronić zdrowie. 
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Innych pytań ani uwag radni nie wnieśli. 

Ad. 7 Informacje Zarządu Powiatu Grodziskiego: 

7.1 o wykonaniu uchwał Rady Powiatu Grodziskiego, 
7.2 o pracy Zarządu w okresie między sesjami. 

W punkcie tym głos zabrał Starosta Marek Wieżbicki. Starosta poinformował, że na ostatniej 
sesji, czyli w ubiegłym tygodniu, podjęte były cztery uchwały . Uchwały te zostały przekazane 
do Nadzoru Prawnego Wojewody. Na tę chwilę uwagi , co do podjętych uchwał nie wpłynęły . 
Starosta również przedstawił informacje dotyczące pracy Zarządu w okresie między sesjami, 
zaś do spraw finansowych odniosła się Skarbnik Ewa Szadkowska. 

Informacje stanowią załącznik nr 22 do niniejszego protokołu . 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań . 

Ad. 8 Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu Grodziskiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu Sławomir Kamiński przypomniał o obowiązku złożenia 

oświadczeń majątkowych oraz poinformował, kto został wybrany na Przewodniczących 
i Wiceprzewodniczących poszczególnych Komisji, a mianowicie: 

• KOMISJA BUDŻETU I FINANSÓW PUBLICZNYCH: 

Sędzińska Małgorzata - Przewodnicząca Komisji 
Celuch Joanna - Wiceprzewodnicząca Komisji 

• KOMISJA OCHRONY ŚRODOWISKA, BEZPIECZEŃSTWA I SPRAW WIEJSKICH: 

Mechocka Wioletta - Przewodnicząca Komisji 
Krajewski Przemysław - Wiceprzewodniczący Komisji 

• KOMISJA POLITYKI SPOŁECZNEJ : 

Hardt Wojciech - Przewodniczący Komisji 
Śliwerski Łukasz - Wiceprzewodniczący Komisji 

• KOMISJA PROMOCJI POWIATU I WSPÓŁPRACY EUROPEJSKIEJ: 

Pietraszek Sławomir - Przewodniczący Komisji 
Demska-Olbrychska Krystyna - Wiceprzewodnicząca Komisji 

• KOMISJA STATUTOWO-REGULAMINOWA: 

Olszewska Marzena - Przewodnicząca Komisji 

• KOMISJI REWIZYJNA: 

Owczarek Zofia - Przewodniczący Komisji 
Radziewicz Jakub - Zastępca Przewodniczącego Komisji 
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• KOMISJA SKARG, WNIOSKÓW I PETYCJI : 

Kowalski Maciej - Przewodniczący Komisji 
Nowecki Robert- Zastępca Przewodniczącego Komisji 

Przewodniczący dodał również , że terminy posiedzeń Komisji i Rady w miesiącu czerwcu 
zostaną radnym wysłane w ciągu najbliższych dni drogą mailową. 

Ad. 9 Interpelacje i zapytania. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny poinformował o złożonej interpelacji w sprawie 
rozpatrzenia możliwości zwolnienia pacjentów z opłat za korzystanie ze szpitalnego parkingu, 
który jest teraz dzierżawiony prywatnemu przedsiębiorcy. 

Ad. 10. Przyjęcie protokołu z I sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 

Radni bez uwag przyjęli protokół z I sesji Rady Powiatu. 

Protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 23 do 
niniejszego protokołu. 

Ad. 11. Sprawy różne i wolne wnioski. 

Radni nie wnieśli spraw różnych . 

Ad. 12. Zamknięcie III sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Sławomir Kam iński o godz. 1915 

zamknął III sesję Rady Powiatu Grodziskiego. 

Protokołowała : Ewa Tatarek 

w~~czącyRady 
~ ';keł PieniQiek 
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